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Kristina Alvendal 

Närvarande 

Ledamöter 

Kristina Alvendal (M), ordförande 
Martin Michel (MP), vice ordförande 
Yvonne Femell-Ingelström (M) 
Ingvar Snees (M) 
Lennart Jansson (M) 
Luke Cook (M) 
PerÄltenberg(FP) 
Bengt Sandberg (S) 
Hakan Wahlén (S) 
Karin Falk(S) 
Mattias Ericson (V) 

Ersättare 

Mikael Eriksson (M) 
Camilla Lindberg (M) 
Sten-Åke Larsson (M) 
Victor Wennerhoim (M) 
Daniel FoTslund (FP) 
Lars W)dce (KD) 
Nicklas Nilsson (S) 
Gunnel Farm (S) 
Ulf Holmlund (S) 
Yildiz Kafkas (MP) 
Åke Mezän (V) 

Martin Michel 

§§1-9,11-18 

tjänstgörande 

§5-18 

tjänstgörande 
tjänstgörande § 10 

Tjänstemän 
Fastighetsdirektören Torbjörn Johansson och nämndsekreteraren Eva Olofsson 
Vidare tjänstemannen vid kontoret Mikael Forkner Andreas Jaeger, Sandra HolmstiOm, 
Karl Frisell. Henrik Schmiteriöw personalrepresentanter Rolf Bodin (Kommunal), samt 
borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund och biträdande borgarrådssekreteraren Nils 
Löwenspets från roteln. 





Ny lokalisering för nya t^ekni^kanän^ndhu^et^lnrikt^ningsbe^lut 
Dnr2^^^^2^1^3^^ 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorets förslags 

1 Fastighetsnämndenhemställerattkommun^llmäktige godkämier inriktning för 
n^ttteknisktnämndhus, innebärandena lokalisering av tel^iskanämndhuset. 

2 Fastighetsnämnden uppdrar åt fastighetskontoret att timråns lokalisering för 
tel^iskanämndhuset,samtteckna erförderliga avtal för godkännandei 
kommuntrillmäktige. 

^ Fastighetsnämnden beslutar attjustera ärendet omedelbart 

Ä^^^d^t^h^r^dlir^g 

Fastighetskontorets t^änsteutlåtandeirubricerat ärende h^åirdenloktober 21^0 .̂ 

När^ndens behandling av ärendete 

Framlagda fö^^lag till b^sl^t 
1) Ordförande Kristina Alvendal m.fl.(M) och Per Altenberg (FP) ställer dig bakom 

kontorets förslag(se beslutet). 
2) Vice ordförande MartinMichel(MP)lämnarföljande förslagtill besluta 

f^elvis godkänna förvaltningens förslag samtiövrigt anföra följandet 

Förvaltningens förslag bygger påalliansens idé om att så snai^ som möjligt samla 
helst alla förvaltningartill nedre Kungsholmen. L^etta ställer vi oss ^terst 
tveksamma tilL 

Enligtalliansensförslagtill Översiktsplan föreslås satsningarpå ett antal 
attraktiva tyngdpunkter som Fruängen^ Kista, Farsta, Brommaplan, Högdalens 
Vällingb^,Älvsjö, Spånga och SkärholmemL^essa ska bättre balansera mot 
innerstadens attraktionskraft med avseende bland annat på fler arbetsplatser, 
attraktiva verksamheter, f^etta ser vi positivt på.Varför har förvaltningen då inte 
studerat ett sådant alternativa Ytterstadenkan erbjuda betydligt lägre h^or och 
hälsosammare miljö. Med hänsyn till den utbyggnad av IT-intrastrukturen som 
staden fått pris för så bör inte heller kommunikationen mellan personal oeh 
förvaltningarvara något problem. 

Nuvarande ^Tekniskanämndhuset^, och varför inte resten av kvarteret också^ kan 
med fördel byggas om till bostäderiattraktivt läge, även detiliri^e med den 
nuvarande alliansens politik. 

^)Bengt Sandberg m.fl(S) och Mattias Ericson (V) lämnarföljande förslagtill 
besluta 

Avslåkontoretsförslagtill beslut samt därutöver anföraföljande^ 





TekniskaNämndhuset, stadens stora förvaltningsb^ggnadpåFlemminggatan, 
döms nu ut som kontorshus, l^et är omodernt och en upprustning till modern 
standard är för d^r.StockholmsFastighetskontor vill därför b^gga en n^ 
förvaltningsb^ggnad på annan plats på Kungsholmen och ge plats för bostäder på 
Tel^iska Nämndhusets tomLVi Socialdemokrater föreslår istället att man flätar 
de av stadens förvaltningar som nu tinnsiTekniska nämndhuset en bit utanför den 
direkta innerstaden. Att utlokalisera stadens förvaltningar kan både minska tricket 
på innerstaden och tillföra våra ^terstadsdelar som har ett stort behov av 
arbetsplatser, n^asådana^ 

Om en större förvaltning med 200400 arbetsplatser etablerasi^erstaden ökar 
förutsättningarna för det lokala näringslivet radikalt, f^agbefölkiringen ökar och 
ger bättre underlag för all t^p av service ochnäringsverksamheLL^et ger positiva 
signalertill ytterligare etableringar^ inte minstfrån företag och organisationer som 
arbetar nära den stora förvaltningem Här skapas n^akontakter,ertarenheter^ 
upplevelser ochjobb som ger områdets befolkning bättre möjlighet till jobb. 

Enuttl^ning av förvaltningarpåverkar också tratikströmmarnaipositivriktning. 
Tomma tunnelbanevagnar och bussar ut trån innerstaden kan plötsligt fallas av 
pendlare ut till sina n^a arbetsplatser. Resultatet på vägarna blir också positivas 
trafikströmmarna kan gå åt bådahållen. Plötsligt ärtanken påatt hela staden ska 
leva inte omöjlig. Allt hängerpå vilken väg stadens politiska ledning väljer. 

^^slutsgå^g 
Ordföranden Kristina Alvendal (M) ställer de tramlagda förslagen mot varai^dra och 
tinner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

^^s^rvati^r^ 
Vice ordförande Martin Michel (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. Bengt Sandberg m.tl.(S)oehMattias Ericson (V) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

ersättaryttrande 
Yildi^Kafkas(MP)instämmeriviceordförandenMartinMichel(MP) förslagtill 
beslut. 

VidprotokoUet 
Eva Olotsson 

Rätt utdraget int^gar^ 





^fk^ 
FASTIGHETSKONTORET 2009-10-01 

TJÄNSTEUTLATANDE 
DNR 2009/201/360 

Andreas Jaeger 
Utvecklingsavdelningen 
06-506 270 02 
andreas.iaeger@fsk.stockholm.se 

Fastighetsnämnden 2009-10-20 

Ny lokalisering för nya tekniska nämndhuset. 

Pörslag till beslut 

1. Fastighetsnämnden hemställer att kommunfiillmäktige godkänner inriktning för nytt 
tekniskt nämndhus, innebärande ny lokalisering av tekniska nämndhuset. 

2. Fastighetsnämnden uppdrar åt fastighetskontoret att finna ny lokalisering för tekniska 
nämndhuset, samt teckna erforderliga avtal för godkännande i kommunfullmäktige. 

Torbjörn Johansson 
Förvaltningschef 

Sammanfattning 
Tekniska nämndhuset (Klamparen 7, 8, och 11 på Kungsholmen) är till följd av ålder och 
slitage i behov av omfattande upprustning. Efter utredning bedömer fastighetskontoret att 
befintligt tekniskt nämndhus inte möter de behov av en ny arbetsmiljö som krävs. 

- Byggnaden är inte optimal för ett framtida kontor, med långa korridorer etc. 
- Ombyggnad medför att personal tvingas flytta runt imder flera års tid. 
- Ombyggnad kostar mer än nyproduktion, varför lösningen blir dyr. 
- Befintlig fastighet har dåligt nyttjad markyta. 

Fastighetskontoret föreslår därför att fastighetsnämnden och kommunfullmäktige uppdrar 
åt fastighetskontoret att återkomma med förslag till ny lokalisering för ett nytt tekniskt 
nämndhus. Btt nytt nämndhus bör vara lokaliserat på Kungsholmen, kunna samla alla 
befmtiiga förvaltningar och eventuellt ytterligare förvaltningar, samt genomföras snarast. 
Staden bör fortsätta äga ett stadsintemt tekniskt nämndhus. Fastighetskontoret kommer att 
återkomma med förslag till förvärv/ombyggnad/nybyggnad. 
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2009-10-01 
TJÄNSTEUTIÅTANDE 
0^^2009/201^^^0 

l^akgr^ndo^b ärande 
Tekniskanämndhusetär ettbyggnadskomplex som stodklart 1965.Byggnadenharunder 
åren utsattsföromfattande slitage och flerasmärre renoveringar och uppgraderingar 
har genomförts. Linder det senaste årethar det emellertid visatsig att smärre ingrepp och 
ansiktslyftningar inte l^gremedförgodtagbaraförhållandenförvaresigpersonal som 
harsinarbetsplat^ihuset,ellerförtastighetsägaren, vad gäller drift och underhålh 
Arbetsmil^önärgenomgående slitenochiprineipsamtligautrymmenkräverstora 
förändringar.Detgällerutrymmen för gemensammaändamål såväl som arbetsplatserna. 

Samtidigt är byggnaden planerad för en annan tid och en helt annan arbetsorganisation. 
Planlösningen utgörs primärt av individuella kontorsrum med ytterst begränsad 
^exibilitetvadgällerförändratantal medarbetare, arbetsuppgifter etc. Dåförändringar 
sker regelmässigt klarar inte byggnaden av atttillgodose krav på flexibla ytlösningar, 
anpassade för merrörligaorganisationer.Morgondagens kontorsmiljöer består istället av 
vertikalt integrerade organisationer, med gemensamma ytor förrespektive avdelning. 

Byggnaden är heller inte optimal urettdriftperspektiv.Den är dåligt isolerad och 
entrépartieroch fönster skapar energiläckage. Hissar hållerotillräckligkvalitet och 
byggnadenär svåratt städa. Belysning och takhöjd är otillräckligförftamtida 
kontorsbehov.Sammantagetär byggnaden dyr attförvalta vad gäller drift och underhåll. 

Fastighetskontoretharunder 2007-2008 utrettmö^lighetertill upprustning ochreparation 
samttillbyggnad avnya entrépartier. Detta för attmötaft^amtidens behov av etttekniskt 
nämndhusiStoekholm. 

Förvaltningenkanefterutredningkonstateraatten ombyggnad avbefintligttekniskt 
nämndhus inte möter de behov av enny arbetsmiljö som rimligenkankrävasiett 
ftamtidateknisktnämndhus. 

- Ombyggnaden blir kostsam. En ombyggnadkostarmerännyproduktion, varför 
lösningen blirdyr. 
Byggnaden är inte optimal för ett framtida kontor, med långa korridorer etc. En 
ombyggnad löser inte detta problem. 

^ Ombyggnadmedförbesvärlig logistik, med personal som tvingas ftyttarunt 
underfteraårstid.Byggdamm och buller kommer bli vardagförmedarbetare. 

- Be^ntligfastighethardåligtnyttJadmarkyta.Denkankomprinierasiett större 
utvecklingsprojekt. 

Det som avsesidetta tjänsteutlåtande är företrädesvis det somidagligttal kallas 
^ t̂ekniskanämndhuset̂ ^ och utgörs av byggnaden på tastighetenKlamparen7.1 
Klamparenllrespektive8(separatorhuset)ftnns delar av förvaltningamas arbetsplaster^ 
Dessa tre fastigheter ägs och förvaltas avtastighetsnämnden^ltekniskanämndhusets 
samtligadelartinns följande förvaltningars 
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2009^10^01 
TJÄNSTEUTtÅTANDE 

^NR2009/201/^60 

- Stadsbyggnadskontoret 
- Exploateringskontoret 

Trafrkkontoret 
- Miljöförvaltningen 
- Idrottsförvaltningen 
- Stockholms stads bostadsförmedlingAB 

Serviceför^altningen 
- Delaravtastighetskontoret 

l^örvaltning^ns förslag 
Fastighetskontoretharunder ettpar års tid utrettochprövatmöjlighetemaatt bygga om 
tekniskanämndhuset. Fastighetskontoretkanemellertidkonstateraatt en ombyggnad inte 
tillgodoser de krav och behov som föreligger avseende nya arbetsplatser.Projektet blir 
kostsamt och medför en suboptimering av kvartersmark. 

Fastighetskontoret föreslår därför att fastighetsnämnden och kommunfrillmäktige uppdrar 
åt^stighetskontoretattåterkomma med förslagtill ny lokaliseringförettnytttekniskt 
nämndhus. 

Ettnyttnämndhus börvara lokaliseratpåKungsholmen,kunnasamlaalla beftntliga 
förvaltningarocheventuelltytterligare förvaltningar, samt genomföras snarast. 

Fastighetskontoret menar att staden börfortsättaäga ett stadsintemtteknisktnämndhus. 
Med dennainriktningkommertastighetskontoretattåterkommamed förslagtill 
för^ärv/^ombyggnad^nybyggnad. 

Fastighetskontoret kommer att leda ett gemensamt programarbete för de inblandade 
förvaltningama, vad gälleretableringavnyttteknisktnämndhus.Beftntligttekniskt 
nämndhusbörut^ecklasförandraändamål,exempelvisnyabostäder, kontor,hotell etc. 
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